

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 662b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Samsun Conference backs the Black Sea Euroregion initiative

Samsun (Turkey), 03.11.2006 – With the support of the Samsun Metropolitan Municipality the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities organised, on 3 November 2006, an international Conference on "A Black Sea Euroregion". It brought together representatives of international organisations, as well as Turkish national, regional and local authorities.

The Conference tackled the Black Sea challenges through increased co-operation between local and regional authorities in the proximity of the Black Sea basin – an area of crucial importance, given its links with Central Europe and its access to the Mediterranean Sea. The launching of a Black Sea Euroregional structure could give local and regional self-government authorities the co-operation framework required.

At the end of the Conference, participants adopted a Final Declaration supporting the Black Sea Euroregion initiative and outlining possible areas of co-operation in the environmental, socio-economic and cultural fields.

La Conférence à Samsun appuie l'initiative d'Eurorégion de la mer Noire

Samsun (Turquie), 03.11.2006 – Avec le concours de la Municipalité métropolitaine de Samsun, le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe a organisé, le 3 novembre 2006, une Conférence internationale intitulée « Une eurorégion de la mer Noire » qui a réuni des représentants d'organisations internationales, ainsi que des autorités nationales, régionales et locales turques.

L'objectif de la Conférence était d'aider à relever les défis auxquels est confrontée la mer Noire en consolidant la coopération entre les collectivités locales et régionales du bassin de la mer Noire – une région d'une importance cruciale pour l'Europe compte tenu de ses liens avec l'Europe centrale et de son accès à la mer Méditerranée. Le lancement d'une structure eurorégionale pourrait offrir un cadre de coopération aux collectivités locales et régionales autonomes.

A la clôture de la Conférence, les participants ont adopté une Déclaration finale en faveur de l'initiative d'Eurorégion de la mer Noire, qui décrit à grands traits les modalités de coopération envisageables dans les domaines environnemental, socio-économique et culturel.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.